
 
 
Miljøministeriet 
Slotsholmsgade 12 
1216 København K 
  
  
Kære Lea Wermelin 
  
Vi er en forening - Beboerforeningen for Skagen Centrum (BSC). Vores 
henvendelse til dig er for at bede ministeriet om hjælp. 
  
 Hjælp til at få stoppet Frederikshavns Kommunes (FK) uansvarlige 
misbrug af Miljøministeriets bekendtgørelse nr. 367 af 10. maj 1992, 
samt kommunalstyrelsesloven nr. 1031 af 6. juli 2018; hvoraf det 
fremgår, at en kommunes regler ikke kan ankes til andre myndigheder. Vi 
har derfor kun dig, og i sidste instans Folketingets Ombudsmand til at 
hjælpe os. 
  
Problemet vi har her i Skagen, er musikstøjs forurening fra udendørs 
kommercielle koncerter fra byens restauranter. Vi vedlægger her 
dokumentation til støtte for vores anmeldelse  
  
  
Skagen er den eneste by i kommunen hvor udendørs kommerciel musik 
er tilladt. Udendørs kommerciel musik som ikke er tilladet i region 
Nordjylland, ej heller på landsplan. 
Hidtil har kommunen valgt ikke at føre kontrol med om 
restaurationsforskriften overholdes. De har overladt kontrollen til - 
restauratørerne. De har sat ræven til at vogte gæs! 
BSC gjorde i december 2020 kommunen opmærksom på, at Miljølovens 
§65 om tilsynspligt ikke blev overholdt. Hvad FK vil gøre, hvis de 
overhovedet vil gøre noget, vides ikke. 
  
BSC og mange Skagboers anke(r) mod borgmester Birgit S. Hansen og 
byrådet er i hovedtræk: 
  

•      Voldsom støjforurening fra udendørs kommerciel musik i 
centrum. I lokalplan SKA200C1 er centrum udlagt som 
helårsbeboelse. I dag er det en forlystelsespark. 
•      Denne særregler blev vedtaget af et byråd i 2010 sandsynligvis 
efter pres fra byens restauratører. Der blev ikke foretaget 
miljøscreening. 
•      BSC har gjort FK opmærksom på, at EU-Aarhuskonventionen af 
1998, om borgernes ret til at bo i et acceptabelt miljø overskrides 
(Artikel 1 mfl.) 
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•      BSC har også gjort FK opmærksom på, at med den musikstøj der 
er i centrum, overskrider man WHO´s talrige rapporter om 
støjforurening, og de cardiovasceluare sygdomme der følger med. 

  
 FK har ikke kommenteret Aarhus konventionen, antagelig fordi de ikke 
har kendskab til den. WHO´s rapporter har dels forvaltningen og især 
formanden for kommunens PMU - Peter Sørensen (V) afvist som ikke 
gældende; samtidig med at han i medierne beskylder undertegnede for at 
»bøje alle regler om WHO´s rapporter«. Udtalelser der kommer fra en 
lokal politiker. Havde det været som privat person så - Nåh ja, men ikke 
en offentlig person. Det er total mangel på anstændig opførsel. 
  
Problemet her beskrevet har været debatteret i mere end 4 år. Det har 
også været et punkt på en dagsorden i byrådet i 4 år, da flere i byrådet 
(3A&1Ø)  har begæret denne særregler for Skagen annulleret til fordel for 
at følge miljøstyrelsens regler, og i øvrigt de regler der gælder for 
kommunens andre byer - ingen udendørs kommerciel musik. 
  
Som om det her beskrevne ikke er nok, har vi (alle) fået endnu et 
problem - Corona virussen -Covid-19. 
  
I 2020 blev Skagen Festival sammen med andre festivaler aflyst. Det 
gjorde den udendørs musik fra restauranterne derimod ikke. Kommunen 
gjorde intet! Resultatet var en turist tsunami og en markant øge 
smitterisiko. 
  
Pandemien er egentlig ikke en del af BSC-formål, men vi mener, at vi alle 
har et fælles ansvar for at begrænse risikoen for smitte, og for 
overholdelse af de restriktioner som regering og folketing vedtager. 
  
Derfor har vi primo marts i år skrevet til Borgmesteren, Birgit S. Hansen 
(A) om hvilke forbehold hun har tænkt sig at tage for at undgå 
superspredning i den kommende 2021 sommersæson. Vi har foreslået at 
hun eventuelt suspenderede al udendørs kommerciel musik i Skagen. Det 
kan ikke kontrolleres med det nye »Coronapas« da musikken som sagt er 
udendørs og som fx i Nyhavn langs en vej - og som én af restauratørerne 
har udtrykt det   »den der spiller højest, sælger flest bajere« - her i 
Skagen er det ofte 3 eller flere orkestre der spiller på samme tid indenfor 
en radius af et par hundrede meter. Ialt var der i 2020 12 restauranter 
der havde udendørs arrangementer. 97 koncerter - 357 timers musik- 
126dB lydværdier. Dertil et ukendt antal arrangementer med en 
støjgrænse der ikke blev overholdt. Ialt ca. 600+ timers musikstøj over 
mere end 6 måneder. 
 
  
Lea Wermelin - vi har behøver for din hjælp. 
 



De bedste hilsner 
Beboerforeningen for Skagen centrum 

 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 


